



# الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي، رواندا

11-15 تشرين الأول/أكتوبر 2022



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

منتدى البرلمانيين الشباب

## الأنشطة المتعلقة بالشباب في العام 2022

تقرير عن الأنشطة التي تم تنفيذها منذ آذار/مارس 2022 والأنشطة المقبلة

منذ أكثر من عشر سنوات، اعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي قراراً طموحاً بشأن مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية. ومنذ ذلك الحين، أحرزت البرلمانات من جميع أنحاء العالم تقدماً كبيراً في تنفيذه. واتخذ الكثيرون إجراءات لزيادة الانفتاح على الشباب، بما في ذلك من خلال إجراء تغييرات تشريعية لتعزيز زيادة عدد البرلمانيين الشباب. وأنشأت البرلمانات أيضاً آليات لتحسين إدماج منظورات الشباب في أعمالها، مثل اللجان والتجمعات الشبابية.

وبالرغم من هذا التقدم، على الصعيد العالمي، لا يزال مستوى تمثيل الشباب في البرلمان منخفضاً للغاية. وتُظهر البحوث التي أجراها الاتحاد البرلماني الدولي أن 2.6 بالمئة فقط من البرلمانيين تقل أعمارهم عن 30 سنة. ترد حاجة إلى حشد سياسي أكبر بكثير للسماح لمزيد من الشباب بأخذ أماكنهم الصحيحة على موائد صنع القرار.

ولمعالجة هذه الفجوة في تمثيل الشباب، أطلق الاتحاد البرلماني الدولي في ربيع العام 2021 حملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!" التي تدعو إلى العمل في البرلمانات ومن خلالها من أجل زيادة عدد الأعضاء البرلمانيين الشباب والشباب. وقاد الحملة منتدى البرلمانيين الشباب. وهي تدعو صانعي التغيير إلى اتخاذ إجراءات تحويلية لتعزيز مشاركة الشباب في البرلمان في جميع أنحاء العالم. اعتباراً من 15 أيلول/سبتمبر 2022، تم بالفعل تسجيل ما مجموعه 937 صانع تغيير، بما في ذلك 391 برلمانياً و28 رئيساً للبرلمان، ورؤساء وكالات الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى. كما دعم الاتحاد البرلماني الدولي البرلمانات في إطلاق الحملة على الصعيد الوطني وفي تنفيذ تعهدات الحملة.



ومنذ آذار/مارس 2022، نظم الاتحاد البرلماني الدولي الأنشطة التالية المتعلقة بالشباب لتعزيز مشاركة الشباب في البرلمان وفي الاتحاد البرلماني الدولي:

- عقدت اجتماعات منتدى البرلمانيين الشباب ومجلسه في الجمعية العامة الـ144 في نوسا دوا (آذار/مارس 2022)
  - عقد المؤتمر العالمي الثامن للبرلمانيين الشباب في شرم الشيخ (جمهورية مصر العربية) وركز على الأعضاء البرلمانيين الشباب للعمل المناخي (15 و 16 حزيران/يونيو 2022)
  - استمرّ الترويج لحملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!"، بما في ذلك من خلال الظهور على وسائل التواصل الاجتماعي في اليوم الدولي للشباب (12 آب/أغسطس 2022) ودعم البرلمان لإطلاق الحملة وتنفيذها
  - عقدت جلستا إحاطة في إطار سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التابعة للاتحاد البرلماني الدولي بشأن موضوعي الصحة والتغذية (30 أيار/مايو 2022) ثم تمكين الشباب والمشاركة السياسية (12 آب/أغسطس 2022)
  - تم دعم مساهمة الأعضاء البرلمانيين الشباب في المداولات الدولية (من آذار/مارس لغاية أيلول/سبتمبر 2022)
- ويرد أدناه المزيد من المعلومات عن هذه الأنشطة، بالإضافة إلى قائمة بالأنشطة المقبلة.

## 1. لمحة عامة عن الأنشطة منذ آذار/مارس 2022

### اجتماعات منتدى البرلمانيين الشباب ومجلسه في الجمعية العامة الـ144

انعقد منتدى البرلمانيين الشباب في 21 آذار/مارس 2022. وحضر 65 مشاركاً، من بينهم 58 برلمانياً - 43 بالمتة منهم من النساء - من 40 بلداً. وترأست المنتدى رئيسته سعادة السيدة سحر البزّار (جمهورية مصر العربية).

وتبادل أعضاء المنتدى الآراء بشأن الموضوع الرئيسي للمناقشة العامة للجمعية العامة، الوصول إلى صفر انبعاثات: حشد البرلمانات للعمل بشأن تغير المناخ. ووافق المنتدى على أنه ينبغي إشراك الشباب إشراكاً كاملاً في القرارات السياسية التي ستشكل المستقبل، نظراً لأن جيل الشباب سيكون الأكثر تأثراً بالأزمة. دعا الأعضاء البرلمانيين الشباب إلى محاسبة الحكومات على تنفيذ اتفاق باريس. وقد تعزز عزمهم على العمل بشأن مسألة تغير المناخ بقرار تكريس المؤتمر العالمي للبرلمانيين الشباب في جمهورية مصر العربية للعام 2022 للعمل المناخي. سيوفر المؤتمر الفرصة لضمان

إدراج أصوات الأعضاء البرلمانيين الشباب في مؤتمر الأمم المتحدة المقبل لتغير المناخ للعام 2022 (مؤتمر الأطراف الـ 27) الذي سيعقد أيضاً في جمهورية مصر العربية.

وكجزء من الترويج والدعم لتنفيذ حملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!"، عقد الأعضاء البرلمانيين الشباب أيضاً جلسة خاصة لتبادل الخبرات والدروس المستفادة بشأن التعهد رقم 1 من الحملة، "تعزيز حصص الشباب". وجرى استعراض الحالة الراهنة لحصص الشباب في العالم وتم تسليط الضوء على الممارسات الجيدة. وشمل ذلك: تعزيز الحصص الطموحة، والمصممة بشكل جيد لتناسب النظام الانتخابي، والقابلة للتنفيذ؛ وآليات لوضع المرشحين الشباب في مناصب يمكن الفوز بها في القوائم الانتخابية؛ وإدراج أحكام المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) في حصص الشباب لضمان مشاركة كل من الرجال والنساء.

ومن بين العدد الإجمالي الـ 404 للأعضاء البرلمانيين الذين شاركوا في الجمعية العامة الـ 144 للاتحاد البرلماني الدولي، كان 110 منهم أعضاء برلمانيين شباب (27.2%).

### المؤتمر العالمي الثامن للبرلمانيين الشباب (15 و 16 حزيران/يونيو 2022)

عقد المؤتمر العالمي الثامن للبرلمانيين الشباب يومي 15 و 16 حزيران/يونيو في شرم الشيخ، جمهورية مصر العربية. وضم أكثر من 170 عضواً برلمانياً شاباً من حوالي 60 بلداً. وشكلت النساء حوالي 40 بالمئة من الأعضاء البرلمانيين. وانضم إليهم ممثلون عن منظمات دولية وإقليمية ومنظمات شبابية وأكاديميون وقادة ملهمون.

وبالنظر في موضوع البرلمانيون الشباب من أجل العمل المناخي، أقر الأعضاء البرلمانيين الشباب بأن تغير المناخ يتطلب استجابة منسقة دولياً. واستناداً إلى ثراء عروض الخبراء وتبادل الممارسات البرلمانية، اعتمدوا وثيقة ختامية عملية المنحى تدعو إلى اعتماد وتنفيذ قوانين وسياسات جريئة للتخفيف من آثار تغير المناخ والتكيف معه، مع عدم إغفال أحد. واتفقوا على ممارسة سلطاتهم الرقابية لدعم تنفيذ الالتزامات التي تم التعهد بها من خلال اتفاق باريس وقرروا ضمان الوفاء بالالتزامات تمويل تغير المناخ للبلدان النامية. كما اتفقوا على تعزيز طرق أكثر ملاءمة للبيئة للعمل في برلماناتهم. كما أكد الأعضاء البرلمانيين الشباب على أهمية إشراك الشباب بشكل أفضل في العمل البرلماني، بما في ذلك من خلال المشاركة الاستباقية مع مجموعات المجتمع المدني الشبابية والمواطنين داخل قاعات البرلمانات وخارجها عبر الوسائل الرقمية وغير الرقمية.

وسيمكّن المؤتمر واستنتاجاته من إيصال أصوات البرلمانين الشباب إلى النقاشات الأوسع نطاقاً في مؤتمر الأطراف الـ27 الذي سيعقد في شرم الشيخ في تشرين الثاني/نوفمبر 2022.

### حملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!"

وخلال الجمعية العامة الـ144 للاتحاد البرلماني الدولي، تم تنفيذ أنشطة ترويجية شملت إنشاء مقصورة مخصصة للحملات والترويج الاستباقي للحملة للمندوبين.

وفي اليوم الدولي للشباب للعام 2022، ركزت حملة على وسائل التواصل الاجتماعي وسلسلة التمكين (راجع ما يرد أدناه) أيضاً على الحملة.

وحشدت الأنشطة الترويجية المختلفة منذ إطلاق الحملة الدعم من:

- 937 من صانعي التغيير الذين تعهدوا بدعم مشاركة الشباب في البرلمان، من بينهم 28 رئيساً للبرلمان و 391 عضواً برلمانياً.
- رؤساء البرلمانات الذين تعهدوا هم من: أنغولا، وأرمينيا، ومملكة البحرين، وبلجيكا، وبوروندي، وقبرص، وجمهورية مصر العربية، والبرلمان الأوروبي، وجورجيا، وغيانا، وإندونيسيا، وأيرلندا، وقيرغيزستان، ولكسمبرغ، ومدغشقر، والمالديف، ومونتينيغرو، ومقدونيا الشمالية وصربيا وسلوفينيا، وجنوب إفريقيا، جنوب السودان، وتيمور-ليستي، وتركيا، والأوروغواي، وأوزبكستان، وزامبيا.
- القادة الآخرين الذين تسجلوا لدعم مشاركة الشباب في البرلمان: الدكتور دانيال ريش، رئيس وزراء ليختنشتاين؛ والسيدة ميشيل باشيليت، التي كانت حتى الآونة الأخيرة المفوضة السامية للأمم المتحدة لحقوق الإنسان؛ والسيد أكيم شتاينر، مدير برنامج الأمم المتحدة الإنمائي؛ والسيد ديريك ميتشل، رئيس المعهد الديمقراطي الوطني؛ والسيد عبد الله شهيد، رئيس الجمعية العامة للأمم المتحدة ووزير خارجية المالديف؛ والسيدة جاياثما ويكراماناياكي، مبعوثة الأمين العام للأمم المتحدة المعنية بالشباب.

كما يدعم الاتحاد البرلماني الدولي البرلمانات في إطلاق الحملة وكذلك تنفيذ تعهدات الحملة:

- في أوائل العام 2022، تم تقديم الدعم إلى كونغرس باراغواي لتنفيذ إطلاق وطني للحملة. وساهم ذلك في اعتماد قانون جديد في آذار/مارس 2022 من قبل مجلس الشيوخ لخفض سن أهلية الشباب لخوض الانتخابات البلدية.



- في تموز/يوليو 2022، تم تقديم المشورة إلى الهيئة التشريعية الوطنية لجنوب السودان بشأن تأسيس تجمعهم الشبابي الجديد.

- لا يزال تقديم الدعم إلى الجمعية الوطنية في زامبيا في إنشاء تجمعها للشباب مستمراً، ومن المقرر الاضطلاع بمزيد من الأنشطة في الربع الأخير من العام 2022 بشأن التخطيط الاستراتيجي لبناء قدرات البرلمانين الشباب.

### جلسات الإحاطة لسلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب

واصل الاتحاد البرلماني الدولي سلسلة من أنشطة بناء القدرات لأعضاء البرلمان الشباب كجزء من سلسلة التمكين الخاصة به، التي بدأت في آذار/مارس 2022 من خلال جلسة إحاطة حول موضوع سياسات تمكين الشباب. ومنذ ذلك الحين، استضاف الاتحاد البرلماني الدولي جلستي الإحاطة الثانية والثالثة. ونظمت جلسة إحاطة حول موضوع الصحة والتغذية في 30 أيار/مايو 2022 وعقدت جلسة أخرى حول تمكين الشباب والمشاركة السياسية في اليوم الدولي للشباب في 12 آب/أغسطس 2022.

وفي جلسة الإحاطة حول الصحة والتغذية، أجرى المشاركون تقييماً للتقدمات والتحديات نحو تحقيق الهدف رقم 2 من أهداف التنمية المستدامة بشأن الأمن الغذائي والتغذية، والهدف رقم 3 من أهداف التنمية المستدامة بشأن الصحة، بما في ذلك في سياق جائحة كوفيد-19. وقدمت توصيات بشأن السياسات والتشريعات المتعلقة بصحة الأطفال والمراهقين، والصحة العقلية، والتغذية. وشمل ذلك ما يلي: ضمان حصول النساء والأطفال والمراهقين على المعلومات والخدمات الصحية واللوازم المنقذة للحياة؛ وتعزيز الحقوق الجنسية والإنجابية والمساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية)؛ وضمان الرعاية الصحية الجيدة والمحترمة والكرامة؛ وتوفير التدريب؛ وتعزيز الأجور المتساوية والمنصفة وظروف العمل الآمنة للعاملين الصحيين؛ ومنع العنف ضد النساء والأطفال والمراهقين.

وخلال جلسة الإحاطة الثالثة، ركز الأعضاء البرلمانيين الشباب على التحديات والحوجز التي يواجهها الشباب في دخول السياسة والحلول لمعالجتها. وشملت الحلول اتخاذ تدابير للتخفيف من العقبات المالية التي يواجهها الشباب للترشح للمناصب، وكذلك إدراج تدابير خاصة لتشجيع المشاركة، مثل حصص الشباب وتعزيز الشباب في الأحزاب السياسية. وساهمت مبعوثة الأمين العام للأمم المتحدة المعنية بالشباب، السيدة جاياتما ويكراماناياكي، في جلسة الإحاطة ودعت إلى مشاركة الشباب بكل تنوعهم.

## مساهمة الأعضاء البرلمانيين الشباب في المداولات الدولية

ساهم الأعضاء البرلمانيين الشباب في مجلس منتدى البرلمانيين الشباب بآرائهم حول مشاركة الشباب في الفعاليات والمداولات الدولية، بما في ذلك:

- كلمة أمام مبادرة البنك الدولي العالمية للشباب في البرلمان في 14 نيسان/أبريل 2022 بشأن موضوع "الابتكارات للقضاء على فقر التعلم".
- المشاركة في نقاش مائدة مستديرة في فعالية إطلاق التقرير البرلماني العالمي للعام 2022: المشاركة العامة في عمل البرلمان، فعالية مشتركة بين الاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي.
- المشاركة في المؤتمر الدولي "العلم والأخلاق والتنمية البشرية" الذي عقد في فيتنام (13-16 أيلول/سبتمبر 2022).

## 2. الأنشطة المقبلة المتعلقة بالشباب في الفترة 2022-2023

- سيستمر دعم الأنشطة الرامية إلى مساعدة البرلمانات في تعزيز وتنفيذ حملة "أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!"، بما في ذلك الأنشطة المضطلع بها على الصعيد الوطني:
  - تنظيم دورات تدريبية، بما في ذلك عبر الإنترنت، بشأن القيادة والتواصل والإرشاد للبرلمانيين الشباب
  - إطلاق الحملة وتقديم المساعدة التقنية بشأن تنفيذ التعهدات
- فعالية عبر الإنترنت لجمع الموقعين على الحملة لمناقشة النتائج وتأثير الحملة
- مواصلة تقديم جلسات الإحاطة عبر الإنترنت كجزء من سلسلة التمكين
- البحث وإعداد التقرير المقبل للاتحاد البرلماني الدولي عن مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية.

## الشراكات

الشراكات قائمة ويتم الحفاظ عليها مع مبعوثه الأمين العام للأمم المتحدة المعنية بالشباب، وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، والمفوضية السامية للأمم المتحدة لحقوق الإنسان، ومفوضية الأمم المتحدة لشؤون اللاجئين، ومؤسسة كوفي أنان، والمعهد الديمقراطي الوطني، ومنظمة الخطة الدولية (بلان إنترناشيونال)، ومختلف منظمات الشباب الدولية والإقليمية والوطنية، والأكاديميين، والعديد من المنظمات الأخرى.





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

# 145th IPU Assembly

Kigali, Rwanda  
11-15 October 2022



145th IPU ASSEMBLY  
2022 | Kigali, Rwanda

Forum of Young Parliamentarians

## Youth-related activities in 2022

### Report on activities carried out since March 2022 and upcoming activities

Over ten years ago, IPU's Member Parliaments adopted an ambitious [resolution on youth participation in the democratic process](#). Since then, parliaments from around the world have made great progress in its implementation. Many have taken action to further open up to young people, including through legislative changes to promote greater numbers of young parliamentarians. Parliaments have also created mechanisms to better integrate youth perspectives in their work, such as youth committees and caucuses.

Despite this progress, globally, the level of youth representation in parliament remains very low. IPU research shows that only 2.6 per cent of parliamentarians are under 30 years of age. Much greater political mobilization is needed to allow more young people to take their rightful places at decision-making tables.

To address this gap in youth representation, in spring 2021 the IPU launched the [I Say Yes to Youth in Parliament!](#) campaign calling to action in and through parliaments to have more young women and men MPs. The campaign has been spearheaded by the Forum of Young Parliamentarians. It calls on changemakers to take transformative action to enhance youth participation in parliament around the world. As of 15 September 2022, a total of 937 changemakers have already signed up, including 391 MPs, 28 Speakers of Parliament, and Heads of United Nations agencies and other international organizations. The IPU has also supported parliaments in launching the campaign at the national level and in implementing campaign pledges.

Since March 2022, the IPU has organized the following youth-related activities to enhance youth participation in parliament and in the IPU:

- Meetings of the Forum of Young Parliamentarians and its Board were held at the 144th Assembly in Nusa Dua (March 2022)
- The Eighth Global Conference of Young Parliamentarians took place in Sharm el-Sheikh (Egypt) and focused on *Young MPs for Climate Action* (15 and 16 June 2022)
- Promotion of the *I Say Yes to Youth in Parliament!* campaign continued, including through a social media push on International Youth Day (12 August 2022) and support to parliaments to launch the campaign and implement it
- Two briefings as part of the IPU's Empowerment Series for young parliamentarians were held on the topics *Health and nutrition* (30 May 2022) and subsequently *Youth empowerment and political participation* (12 August 2022)
- Contribution by young MPs into international deliberations was supported (from March to September 2022)

More information on these activities is provided below, along with a list of future activities.

#IPU145

## 1. OVERVIEW OF ACTIVITIES SINCE MARCH 2022

### **Meetings of the Forum of Young Parliamentarians and its Board at the 144th Assembly**

The Forum of Young Parliamentarians convened on 21 March 2022. Sixty-five participants took part, including 58 parliamentarians – 43 per cent of whom were women – from 40 countries. The Forum was presided by its President Ms. S. Albazar (Egypt).

The Forum members exchanged views on the main theme of the Assembly's General Debate, *Getting to zero: Mobilizing parliaments to act on climate change*. The Forum agreed that as the young generation would be the most impacted by the crisis, youth must be fully included in political decisions that would shape the future. Young MPs called for holding governments accountable for delivering on the implementation of the Paris Agreement. Their resolve to work on the issue of climate change was boosted by the decision to dedicate the 2022 Global Conference of Young Parliamentarians in Egypt to climate action. The conference would provide the opportunity to ensure that young MPs' voices were included in the forthcoming 2022 United Nations Climate Change Conference (COP27) to be held also in Egypt.

As part of the promotion and support for implementation of the *I Say Yes to Youth in Parliament!* campaign, the young MPs also held a special session to share experiences and lessons learned on campaign Pledge 1 "Promoting youth quotas". The current state of youth quotas in the world was reviewed and good practices were highlighted. This included: the promotion of quotas that were ambitious, well-designed to suit the electoral system, and enforceable; mechanisms to place youth candidates in winnable positions on electoral lists; and the inclusion of gender parity provisions in youth quotas to ensure participation of both men and women.

Out of the 404 total number of MPs who took part in the IPU 144th Assembly, 110 were young MPs (27.2%).

### **Eighth Global Conference of Young Parliamentarians (15 and 16 June 2022)**

The Eighth Global Conference of Young Parliamentarians was held on 15 and 16 June in Sharm el-Sheikh, Egypt. It brought together over 170 young MPs from some 60 countries. Approximately 40 per cent of the young MPs were women. They were joined by representatives from international and regional organizations, youth organizations, academics and inspirational leaders.

Addressing the theme *Young MPs for Climate Action*, the young MPs acknowledged that climate change required an internationally coordinated response. Informed by the richness of expert presentations and the sharing of parliamentary practices, they adopted an [action-oriented Outcome document](#) calling for the adoption and implementation of bold laws and policies for mitigation and adaptation to climate change, leaving no one behind. They agreed to exercise their oversight power to support implementation of commitments made through the Paris agreement and resolved to ensure that climate change financing commitments to developing countries were upheld. They also agreed to promote more environmentally friendly ways of operating in their respective parliaments. The young MPs also underlined the importance of better including youth in parliamentary work, including by proactively engaging with youth civil society groups and citizens both inside the halls of parliaments, and outside via digital and non-digital means.

The Conference and its conclusions will feed the voices of young parliamentarians into the wider discussions at the COP27, taking place in Sharm el-Sheikh in November 2022.

### ***I Say Yes to Youth in Parliament!* campaign**

During the 144th IPU Assembly, promotional activities took place, including a dedicated campaign booth and proactive promotion of the campaign to delegates.

On International Youth Day 2022, a social media push and the Empowerment Series (see below) also focused on the campaign.

The different promotional activities since the campaign's launch have gathered support from:

- 937 changemakers who have pledged to support youth participation in parliament, among them 28 Speakers of Parliament and 391 MPs.
- Speakers who have pledged are from: Angola, Armenia, Bahrain, Belgium, Burundi, Cyprus, Egypt, the European Parliament, Georgia, Guyana, Indonesia, Ireland, Kyrgyzstan, Luxembourg, Madagascar, Maldives, Montenegro, North Macedonia, Serbia, Slovenia, South Africa, South Sudan, Timor-Leste, Türkiye, Uruguay, Uzbekistan, and Zambia.
- Other leaders who signed up to support youth participation in parliament include: Dr. Daniel Risch, Prime Minister of Liechtenstein; Ms. Michelle Bachelet, who was until recently the UN High Commissioner for Human Rights; Mr. Achim Steiner, UNDP Administrator; Mr. Derek Mitchell, President of the National Democratic Institute (NDI); Mr. Abdulla Shahid, President of the UN General Assembly and Foreign Minister of Maldives; and Ms. Jayathma Wickramanayake, the United Nations Secretary-General's Envoy on Youth.

The IPU has also been supporting parliaments in launching the campaign as well as implementing campaign pledges:

- In early 2022, support was extended to the Congress of Paraguay to carry out a national launch of the campaign. This contributed to the adoption of a new law in March 2022 by the Senate to lower the age of eligibility of young people to run in municipal elections.
- In July 2022, advice was provided to the National Legislature of South Sudan on the Constitution of their new youth caucus.
- Support to the National Assembly of Zambia in the creation of its youth caucus is ongoing with more activities planned for the fourth quarter of 2022 on strategic planning on capacity-building of young parliamentarians.

### **Empowerment Series briefings for young MPs**

The IPU continued a series of capacity-building activities for young MPs as part of its Empowerment Series, kick-started in March 2022 by a briefing on the theme *Policies to Empower Young Women*. Since then, the IPU hosted the second and third briefings. A briefing on the topic *Health and nutrition* was organized on 30 May 2022 and another on *Youth empowerment and political participation* was held on International Youth Day, on 12 August 2022.

In the briefing on health and nutrition, participants took stock of the advancements and challenges towards achieving Sustainable Development Goal (SDG) 2 on food security and nutrition and SDG 3 on health, including in the context of the COVID-19 pandemic. Recommendations were made on policies and legislation on children's and adolescent's health, mental health, and nutrition. This included: ensuring access to information, health services and life-saving supplies for women, children and adolescents; promoting sexual and reproductive rights and gender equality; guaranteeing quality, respectful and dignified health care; providing training; and promoting equal and fair pay and safe working conditions to health workers; and preventing violence against women, children and adolescents.

During the third briefing, young MPs zoomed in on the challenges and barriers faced by young people in entering politics and solutions to address them. Solutions included taking measures to mitigate financial impediments faced by young people to run for office, as well as the inclusion of special measures to encourage participation, such as youth quotas and promoting youth in political parties. The United Nations Secretary-General's Envoy on Youth Ms. Jayathma Wickramanayake contributed to the briefing and called for participation of young people in all their diversity.

### **Contribution by young MPs to international deliberations**

Young MPs of the Board of the Forum of Young Parliamentarians contributed their views on youth participation in international events and deliberations, including:

- An address to the World Bank [Global Young MP Initiative on 14 April 2022](#) on the theme "Innovations to Eliminate Learning Poverty".

- Participation in a roundtable discussion in the launch event for the [Global Parliamentary Report 2022: Public engagement in the work of parliament](#), a joint event of the IPU and the United Nations Development Programme (UNDP).
- Participation in the International Conference "[Science, Ethics, and Human Development](#)" which took place in Vietnam (13-16 September 2022).

## 2. UPCOMING YOUTH-RELATED ACTIVITIES IN 2022-2023

- Support activities to help parliaments promote and implement the *I Say Yes to Youth in Parliament!* campaign will continue, including national-level activities:
  - o Trainings, including online, on leadership, communication, and mentorship for young parliamentarians
  - o Launch of the campaign and technical assistance on implementing pledges
- An online event to bring together the signatories to the campaign to discuss results and the campaign's impact
- Continued online briefings as part of the Empowerment Series
- Research and preparation of the next IPU report on youth participation in national parliaments.

### Partnerships

Partnerships exist and are maintained with the United Nations Secretary-General's Envoy on Youth, the United Nations Development Programme (UNDP), the United Nations Office of the High Commissioner for Human Rights (OHCHR), the UN Refugee Agency (UNHCR), the Kofi Annan Foundation (KAF), the National Democratic Institute (NDI), Plan International, various international, regional and national youth organizations, academics, and many others.